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Protokół   nr  XLV / 2017 
 

z sesji Rady Gminy Zblewo odbytej dnia  21 grudnia 2017r.  
 
 

Lista obecności Radnych w załączeniu do niniejszego protokołu. Ponadto udział w Sesji wzięli : Wójt 

Gminy Artur Herold, Sekretarz Gminy Daniel Szpręga, Skarbnik Gminy Hanna Puttkammer,  

kierownicy referatów oraz jednostek organizacyjnych gminy oraz zaproszeni goście. Lista obecności 

zaproszonych gości w załączeniu do niniejszego protokołu.  

Sesja odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury  w Zblewie. Rozpoczęła się o  godz.16.01 

Obrady prowadził Przewodniczący Rady Gminy p. Leszek Burczyk. 

Porządek obrad: 

1. Sprawy regulaminowe 

a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności, 

b) zatwierdzenie porządku obrad, 

c) przyjęcie protokołu z sesji odbytej  dnia  29 listopada br. 

2. Informacja Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na sesji w dniu 29 listopada br. oraz z 

działalności w okresie międzysesyjnym. 

3. Interpelacje i wnioski Radnych.  

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017r. -  poprzedzone stanowiskami 

Komisji: 

a) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2017 – 2027  

poprzedzone stanowiskami Komisji: 

a) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2018 – 2030: 
a) wystąpienie Wójta Gminy w sprawie wieloletniej prognozy finansowej, 

b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

c) odczytanie  ostatecznej opinii komisji właściwej do spraw budżetu, 

d) dyskusja nad projektem uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej, 

e) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Zblewo na 2018r: 

a) wystąpienie Wójta Gminy w sprawie projektu budżetu, 

b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

c) odczytanie ostatecznej opinii komisji właściwej do spraw budżetu, 

d) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej, 

e) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej. 

8. Przedstawienie sprawozdań z działalności Komisji stałych Rady Gminy w 2017r.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy na 2018r. poprzedzone 

stanowiskami Komisji: 

a) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie  stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół Publicznych 

w Zblewie, w skład którego wchodzi jedynie sześcioletnia Publiczna Szkoła Podstawowa z 

Oddziałami Integracyjnymi im. Wincentego Kwaśniewskiego i Publiczne Gimnazjum  im. 

Wincentego Kwaśniewskiego w ośmioletnią Publiczną Szkołę Podstawową z Oddziałami 

Integracyjnymi  im. Wincentego Kwaśniewskiego -  poprzedzone stanowiskami Komisji: 
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a) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych  w gminie Zblewo na 2018r.oraz zasad wynagradzania członków 

Gminnej komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych -  poprzedzone stanowiskami 

Komisji: 

a) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w 

gminie Zblewo na 2018r. -  poprzedzone stanowiskami Komisji: 

a) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości -  poprzedzone 

stanowiskami Komisji: 

a) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr V/19/2015 Rady Gminy Zblewo z dnia  

17 lutego 2015r. w sprawie nagród Wójta Gminy Zblewo w dziedzinie: społeczno-

gospodarczej, kulturalno – oświatowej, sportu i rolnictwa -  poprzedzone stanowiskami Komisji: 

a) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

15. Odpowiedzi  na wnioski i interpelacje Radnych. 

16. Wolne wnioski i zakończenie. 

 

 
Ad.1  

Przewodniczący Rady Gminy p.Leszek Burczyk otworzył XLV Sesję  Rady Gminy Zblewo. Powitał 

Radnych Rady Gminy, Pana Wójta,  Pana Sekretarza, Panią Skarbnik, Radnych Rady Powiatu, 

Kierownika Zakładu Komunalnego, Panią Dyrektor GOK, kierowników referatów, pracowników Urzędu 

Gminy, sołtysów, Kierownika Centrum Usług Wspólnych, dyrektorów szkół. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że w sesji udział bierze 10 Radnych na stan Rady 15, a więc 

sesja jest prawomocna do podejmowania uchwał.  

Poinformował, że Radni otrzymali porządek obrad dzisiejszej  sesji i zapytał, czy do porządku  sesji są 

uwagi lub wnioski. Wniosków nie zgłoszono i przyjęto porządek jednogłośnie. 

 

Godz. 16.05 doszedł Radny p.M.Jankowski.  

 

Za przyjęciem protokołu z sesji odbytej dnia  29 listopada 2017r. głosowali wszyscy Radni. 

Następnie minutą ciszy uczczono pamięć zmarłej p.Teresy Daneckiej – Przewodniczącej Rady Gminy 

Zblewo w latach 1990 – 1994.   

 

Godz. 16.07 doszedł Radny p.J.Czubek. 

 

W dalszej części Przewodniczący Rady Gminy pogratulował Panu Wójtowi Arturowi Herold za 

otrzymanie od Starogardzkiego Klubu Biznesu medalu „ Za wspieranie Rozwoju Przedsiębiorczości” 

oraz podziękował i wręczył okolicznościową pamiątkę  p. Czesławowi Kuczkowskiemu – który po 19 

latach zrezygnował z pełnienia funkcji sołtysa wsi Zblewo.  
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Ad.2 

Informacja Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na sesji w dniu 29 listopada br. oraz z 

działalności w okresie międzysesyjnym. 

Informacja w załączeniu do niniejszego protokołu. Do przesłanej Radnym informacji na ten temat 

pytań nie zadano. 

 

Ad.3 

Interpelacje i wnioski Radnych. 

Radny p.K Niemczyk w imieniu mieszkańców ul.Pałubińskiej z Pinczyna  i mieszkańców Pałubinka 

podziękował za szybkie przesunięcie lampy, która teraz oświetla zakręt i nowy chodnik.  

Radna p.W.Mindykowska zgłosiła wniosek o naprawienie ulicy Ciskiej oraz poprawienie stanu 

pobocza ul. Dworcowej. 

Wójt Gminy poinformował, że naprawa  ul. Dworcowej  i Ciskiej to jest priorytet.  

p.M.Nawrocki wyjaśnił, że naprawa jest w trakcie realizacji. 

Wójt Gminy dodał, że w tym tygodniu ma być to naprawione.  

Przewodniczący Rady Gminy poruszył sprawę wyglądu dworca PKP w Zblewie i terenu wokół tego 

dworca, który mocno odstaje od reszty terenu. 

Wójt Gminy wyjaśnił, że w PKP jest taki podział, że ciężko się w tym odnaleźć. My przyjęliśmy tę całą 

przestrzeń publiczną przy dworcu jako priorytet. Nie chcę obiecywać tutaj jednak pewnych rzeczy. 

Jeździliśmy w tej sprawie i myśleliśmy, że będzie rewitalizacja, modernizacja tego dworca, ale to się 

przesunie w czasie jeszcze o 2-3 lata.   

Przewodniczący Rady Gminy dodał, że mało możemy w tym zakresie zrobić, ale to co możemy to 

powinniśmy zrobić.    

 

Ad.4  

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017r. 

Stanowisko  Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S.Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p. J. Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XLV/327/17 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017r. w załączeniu do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad.5 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2017 – 2027. 

Stanowisko  Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S.Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p. J. Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XLV/328/17  w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2017 – 2027 w 

załączeniu do niniejszego protokołu. 

 

Ad.6 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2018 – 2030: 
a)wystąpienie Wójta Gminy w sprawie wieloletniej prognozy finansowej: 

Wójt Gminy poinformował, że w wieloletniej Prognozie Finansowej chcemy przyjąć wszystkie 

strategiczne plany i zadania i konsekwentnie je realizować w poszczególnych latach.  Szczegółowo na 

ten temat wypowiem się przy omawianiu budżetu.  

b)odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej: 
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Przewodniczący Rady Gminy odczytał Uchwałę Nr 162/g291/F/II/17 Składu Orzekającego Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 23 listopada 2017r. w sprawie opinii o projekcie uchwały w 

sprawie  wieloletniej prognozy finansowej Gminy Zblewo na lata 2018-2030. 

Uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu. 

c)odczytanie  ostatecznej opinii komisji właściwej do spraw budżetu: 

Radny p.R.Skrzypczak odczytał ostateczną opinię Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów do 

w/w projektu uchwały. Opinia w załączeniu do niniejszego protokołu. 

d)dyskusja nad projektem uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej: 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, jak będzie wyglądała sprawa chodnika przy ul.Mostowej i jaki 

będzie podział wspólnego zadania – budowa stadionu  w Zblewie i świetlicy w Borzechowie?    

Wójt Gminy odpowiedział, że była taka idea, aby jednocześnie realizować dwa zadania - stadion w 

Zblewie i świetlicę w Borzechowie. Niestety podzieliliśmy to na lata, bo dofinansowanie będzie też 

podzielone na trzy lata po 500 tys.zł a ostatnia rata 580 tys.zł. Proporcjonalnie to będzie wyglądało 

tak, że ponad 1 mln zł będzie na modernizację stadionu w Zblewie.  Na świetlicę jest kosztów  

kwalifikowanych ponad 600.000zł i jeszcze poprzez Chatę Kociewia będziemy chcieli to zadanie 

dofinansować i  będzie się to kształtowało na poziomie 400-500 tys. zł.  Odnośnie ulicy Mostowej to 

plan jest taki, żeby zaprojektować jak najszybciej ten chodnik, to zadanie przyjęliśmy na siebie. 

Planujemy projekt w 2018r. i również realizację tego zadania  jak środki pozwolą. Jeśli to nie wyjdzie, 

bo priorytety są określone, to będzie  to wykonane w 2019r.  

e)głosowanie nad projektem uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej: 

Za podjęciem uchwały głosowało 9 Radnych, przeciw głosowało 2 Radnych i 1 Radny wstrzymał się 

od głosu. 

Uchwała Nr XLV/329/17 w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2018-2030 w 

załączeniu do niniejszego protokołu. 

 

Ad.7 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Zblewo na 2018r: 

a)wystąpienie Wójta Gminy w sprawie projektu budżetu: 

Wójt Gminy poinformował, że zależy nam wszystkim na tym, aby nastąpił dynamiczny rozwój gminy. 

Świadczą o tym ostatnie lata, w których Gmina Zblewo dynamicznie się rozwija.  Konsekwencją tej 

dynamiki będzie również rok 2018r, w którym zaplanowaliśmy bum inwestycyjny dotyczący między  

innymi realizacji infrastruktury drogowej. Dzieje się to na zasadzie konsultacji z mieszkańcami i 

współpracy z mieszkańcami. W ubiegłym roku udało nam się zrealizować prawie 10 km dróg na bazie 

płyt jumbo i asfaltu. W 2018 planujemy również w tym kierunku iść. Będziemy rozbudowywać 

przedszkola w Zblewie i w Pinczynie. Jest to koszt około 6 mln zł i trzeba 4 mln zł pozyskać na te 

zadania i będziemy się o to starali. Oprócz tego jest też infrastruktura sportowa,  szatnia, świetlica w 

Borzechowie, modernizacja stadionu, a także rewitalizacja Zblewa, park rekreacyjny. W ramach Chaty 

Kociewia  będą realizowane małe siłownie zewnętrzne na terenie gminy. W ubiegłym  roku o tym 

czasie przekazywałem Państwu  informację o przewidywanych dochodach. Zaplanowane dochody na 

2017 opiewały na kwotę  48 mln zł, zadłużenie 42%. Na przełomie roku to diametralnie się zmieniło, 

bo budżet jest ruchomy. Ja nie przyjmuję tych wskaźników, które są w wieloletnim planie finansowym i  

budżecie, bo dla mnie te wskaźniki będą zdecydowanie niższe. Pani Skarbnik nie uwzględniła 

przecież w budżecie wolnych środków, które wyniosą od 1 do 1,5 mln zł dochodów. Nie uwzględniła 

również tych pieniędzy, które pozyskamy. Jeśli  mamy rozbudować przedszkola to musimy pozyskać 

przynajmniej 4 mln zł. dofinansowania. Nie uwzględniła Pani Skarbnik środków  ze sprzedaży mienia, 

bo nie miała do tego podstawy. Nasza gmina jest  bardzo dobrze usytuowana  i służy to rozwojowi 

naszej gminy.  Jest duże zainteresowanie naszą ziemią  i bardzo się cieszę, że nie przekazaliśmy tych 

gruntów pod fotowoltaikę między Zblewem, a Bytonią. Teraz jest propozycja z firmo Polo market na 

centrum dystrybucyjno-logistyczne po 20-30zł za m2. Sugestia jest taka, że ta ziemia kosztuje od 4 do 

6 mln zł.  Jest to na razie na etapie rozmowy i mam nadzieję, że to ujrzy światło dzienne. Tych 

nieruchomości do sprzedaży jest zdecydowanie więcej, są grunty przy ul. Mostowej w Pinczynie, 

ziemia agencyjna przy jeziorze. Oprócz tego dofinansowanie na budowę drogi Pinczyn – Semlin na 

kwotę około 2 mln zł. Ten budżet, który Państwo  widzicie, w którym dochody są na poziomie 51mln. 
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zł, to za rok może być 60 – 62 mln zł. W roku 2017 wskaźniki były prawie maksymalne, a skończyło 

się na 39%. W przyszłym roku zamierzamy również angażować się ponad wymiar, żeby to zadłużenie  

było jak najniższe. Należę do Klubu Biznesu, mam Radę Gospodarczą przy sobie i  wiem  co się w 

tym świecie dzieje. W przyszłym roku budowa centrum handlowo-usługowego, Dekpol – hala, Bośmet 

– hala. Przedsiębiorcy się rozwijają i podatki wpływają do gminy. Mówi się tutaj o „500+”, że gdyby nie  

„500+” to byłoby po naszej gminie, ale jest, tego się nie zabiera, podchodzi się do tego optymistycznie 

z nadzieją i wiarą. Jak ja bym podchodził pesymistycznie, to Wójtem nie mógłbym być.  Dla mnie jest 

ważny rozwój dynamiczny gminy i trzeba korzystać z wszystkiego póki są jeszcze dofinansowania. 

Dziękuję  serdecznie i liczę na pozytywne  zaopiniowanie budżetu.       

b)odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej: 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał Uchwałę Nr 162/g291/P/II/17 Składu Orzekającego Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 23 listopada 2017r. w sprawie opinii o projekcie uchwały 

budżetowej Gminy Zblewo na 2018r. oraz o możliwości sfinansowania deficytu budżetowego. 

Uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu. 

c)odczytanie  ostatecznej opinii komisji właściwej do spraw budżetu: 

Radny p.R.Skrzypczak odczytał ostateczną opinię Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów do 

w/w projektu uchwały. Opinia w załączeniu do niniejszego protokołu. 

d)dyskusja nad projektem uchwały budżetowej: 

Radny p.S. Fojut powiedział, że na wspólnym posiedzeniu Komisji zgłosił  wniosek, żeby wpisać do 

budżetu te zadania, które w danym sołectwie mają być w 2018r. realizowane i Wójt przyjął to do 

realizacji, no ale jakoś nie widzę nic z tych rzeczy.  Pan Wójt mówi, że Pani Skarbnik nie wpisała tam 

wolnych środków i innych spraw i  ja się pytam, czy Pani Skarbnik sama budżet robi, czy wspólnie z 

porozumieniem z Panem Wójtem, Sekretarzem?  Jestem przeciwny temu budżetowi, na Komisji 

powiedziałem tak: Pan Wójt przejmował gminę zadłużoną na niecałe 18 mln zł, ale po trzech latach 

Pan Wójt Artur Herold ma wzięte, jeśli budżet  zostanie dzisiaj przegłosowany,  19 mln  kredytów. Z 

tego wynika, że nasza gmina się rozwija i bardzo się z tego cieszymy, ale jest to robione wszystko na 

kredyt, a jeszcze rok przed nami. Z tych wszystkich obietnic, które Wójt ma złożone na wszystkich 

zebraniach podejrzewam, że w 2018r. czekają nas kolejne miliony, żeby to zrealizować, bo ja nie 

widzę innych możliwości, żeby to było zrobione.   

Wójt Gminy ustosunkowując się do wypowiedzi Pana Radnego powiedział, iż zawsze o tym mówi, że 

się bardzo cieszy z tego, że ten 2017r. zakończy się tak jak się zakończy, że te wszystkie obietnice 

zostały zrealizowane ponad wymiar.  Odnośnie zadłużenia, to jeżeli  otrzymałem gminę zadłużoną  w 

ponad 50%  w stosunku do dochodów to ja nie mogę nie zadłużać gminy, żeby realizować konkretne 

zadania, inwestycje i rozwijać tę gminę. Robimy to w wariancie optymalnym, bezpiecznie. Regionalna 

Izba Obrachunkowa wydała pozytywną opinię.  Ja zadania przyjmuję do realizacji w każdym 

sołectwie. W pierwszej kolejności realizujemy te priorytety  jak infrastruktura drogowa, a potem w 

trakcie pozyskiwania środków realizujemy kolejne zadania. Tak to się działo każdego roku odkąd 

jestem tutaj Wójtem, a wcześniej zastępcą Wójta. Najpierw się przyjmowało główne priorytetowe 

zadania, a później konsekwentnie dokładało się zadania do realizacji, żeby sprostać wymaganiom  i 

oczekiwaniom mieszkańców. Ja nie jestem w stanie  teraz przyjąć wszystkich zobowiązań, rzeczy, 

które będziemy realizować w poszczególnych sołectwach. To co Pan Radny Stanisław Fojut przed 

chwilą powiedział, to nie był zarzut do Pani Skarbnik, że nie przyjęła tych wolnych środków do 

budżetu, dochodów ze sprzedaży  mienia, bo Pani Skarbnik tego przyjąć nie może. Każdego roku 

przyjmuje budżet realny, a potem on się zmienia. Ten budżet jest ruchomy, to nie jest wina Pani 

Skarbnik, tylko  pokazuję jak te dochody się zmieniają, jak się zmieniają wydatki. Dla mnie nie będzie 

pozytywną opinią jeżeli  będzie zadłużenie 50%. Rolą wójta jest to, aby poprzez swoją pracę do tego 

scenariusza nie dopuścić. Pani Skarbnik musi przyjmować realne, rzeczywiste rzeczy. W tej chwili nie 

ma dofinansowania na drogi, nie ma dofinansowania na przedszkola, nie ma wielu innych 

dofinansowań, które chcemy pozyskać.  Nie ma środków ze sprzedaż mienia, które planujemy 

zrealizować. Ja jestem pełen optymizmu i wierzę w to, że uda nam się to zrealizować  pozytywnie i 

zakończyć ten budżet w jak najlepszym stanie.   

Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, że jako Radni ustosunkowujemy się do tego, co jest nam 

przedłożone. Z tych zapisów niestety wynika zadłużenie na poziomie prawie 51% na 2018r. My jako 
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Radni ufamy w to, że się pozyska dodatkowe przychody  i my chcemy tego jak najszybciej, bo to będą 

dodatkowe pieniądze. Natomiast na dzisiaj my się ustosunkowujemy do liczb, które są zapisane w 

projekcie budżetu. 

Skarbnik Gminy  odnośnie zadłużenia, o którym Pan Fojut mówił powiedziała, że to prawda że wciągu 

3 lat było 10 mln kredytu, ale 6.300.000zl było spłacone, a do końca przyszłego roku planujemy 11 

mln spłacić.  

Radny p.S.Fojut zapytał, a ile wziąć jeszcze? 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że to będzie 18 mln. 

Radny p.S. Fojut zapytał, ile jeszcze kredytu planujecie wziąć?   

Pani Skarbnik odpowiedziała, że na ten moment to co  jest w budżecie 

Radny p.K.Niemczyk poinformował, że WPF i budżet jest powiązany ze sobą i wstrzymałem się od 

głosu przy głosowaniu nad WPF, bo  niestety czuję się troszkę oszukany jako mieszkaniec i jako 

osoba reprezentująca mieszkańców nie tylko Pinczyna, ale całej gminy Zblewo, gdyż niestety w 

budżecie na przedszkola mamy wpisane 100.000zł na rozbudowę przedszkola w Pinczynie i w 

Zblewie, gdzie kosztorys wynosi  około 6 mln zł.  Czuję się oszukany i wstyd mi przed  mieszkańcami 

których reprezentuję, bo nie mamy tych środków i na chwilę obecną miejmy nadzieję, że to co Wójt 

mówi to się wszystko spełni i będziemy mieli te środki.  Ale niestety, ani w WPF  ani w budżecie 

przedszkoli nie mamy i tych przedszkoli my nie wybudujemy w tym roku, o ile nie zdarzy się cud. 

Fajnie jak będzie ten cud, ja w cuda nie wierzę i realnie stoję na ziemi i po tej ziemi stąpam.  Miałem 

nadzieję, że te przedszkola będą w budżecie, jedno i drugie. No niestety, gdybyśmy chcieli te 

przedszkola włożyć do  budżetu na chwilę obecną, to nie mielibyśmy 8,7 mln zł kredytu do wzięcia, 

tylko byśmy mieli  14,7 mln zł, na co Pan Wójt nie  mógł sobie na chwilę obecną  pozwolić.   

Wójt Gminy poinformował, że w cuda wierzy, stoi też realnie na ziemi i jak na 6 mln zł jest kosztorys 

na dwa przedszkola i w tej chwili korzystamy z dwóch  programów : „Maluch”  i z tzw. rezerwy 

wojewódzkiej, jeden wniosek został już złożony i jestem w 100% przekonany, że to dofinansowanie 

otrzymamy.  Głośno się o tym mówi, że w programie „Maluch” zostały trzykrotnie zwiększone  

fundusze na dofinansowanie  przedszkoli. Pewne są wolne środki, które trzeba przyjąć do budżetu, 

pewne są środki ze sprzedaży mienia, bo  jest kilka ofert. Przedszkola będą zrealizowane w 2018r. bo 

taka była obietnica publiczna. Ja robię wszystko dla rozwoju gminy, dla dobra mieszkańców, 

angażujemy się we wszystko ponad wymiar.  Pozyskaliśmy środki na drogi śródpolne, będzie 

gazyfikacja gminy,  na śmieciach oszczędziliśmy ponad 1,2 mln zł. Ja będę dążył do tego, żeby 

rozwijać naszą gminę. Jak nie będzie infrastruktury drogowej, to nie będzie przedsiębiorczości w 

naszej gminie, musimy działać przyjaźnie dla przedsiębiorców, dla rolników, dla wszystkich 

mieszkańców. Gmina Zblewo która jest prorozwojowa za 5-6 lat będzie nie do poznania i w tym 

kierunku idziemy, a żeby tak było trzeba ją dynamicznie rozwijać i w tym kierunku ja też idę.  

Radny p.S.Fojut powiedział, że życzy tego Panu Wójtowi i nam  wszystkim i wszystkim mieszkańcom. 

Ja nie będę powtarzał tego co mówiłem  na Komisji, bo  jeszcze wiele spraw tutaj  jest, ale Pan Wójt 

jeszcze powiedział coś takiego, że  co niektórzy Radni nie powinni być Radnymi. Panie Wójcie, nie 

wiem, pewnie to się mnie tyczy, ale na szczęście nas wybierają mieszkańcy, a nie Wójt czy Rada.    

Wójt Gminy  poinformował, że jest pełen uznania  dla pracy p.S. Fojuta jako sołtysa, jako Radnego i 

jak tak powiedziałem to przepraszam. Ja sobie tego nie przypominam i jeśli tak powiedziałem to 

najmocniej przepraszam. Tak jak pan Stanisław Fojut się angażuje dla ludzi to jestem pod wielkim 

wrażeniem. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy została wyjaśniona  sprawa odnośnie szkół? 

p.M.Mischke odpowiedział, że rozmawiał z Panią Skarbnik i wyrównanie będzie w trakcie roku. 

e)głosowanie nad projektem uchwały budżetowej: 

Za podjęciem uchwały głosowało 9 Radnych, przeciw głosowało 2 Radnych i 1 Radny wstrzymał się 

od głosu. 

Uchwała Nr XLV/330/2017 w sprawie uchwalenia budżetu gminy Zblewo na 2018r. w załączeniu do 

niniejszego protokołu. 
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Ad.8 

Przedstawienie sprawozdań z działalności Komisji stałych Rady Gminy w 2017r. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał sprawozdania z działalności : 

a) Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

b) Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

c) Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

Sprawozdania w załączeniu do niniejszego protokołu. 

  

Ad. 9 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy na 2018r. 

Stanowisko  Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S.Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p. J. Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały. 

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XLV/331/17 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy na 2018r. w załączeniu do 

niniejszego protokołu. 

 

Ad.10 

Podjęcie uchwały w sprawie  stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół Publicznych w Zblewie, 

w skład którego wchodzi jedynie sześcioletnia Publiczna Szkoła Podstawowa z Oddziałami 

Integracyjnymi im. Wincentego Kwaśniewskiego i Publiczne Gimnazjum  im. Wincentego 

Kwaśniewskiego w ośmioletnią Publiczną Szkołę Podstawową z Oddziałami Integracyjnymi  im. 

Wincentego Kwaśniewskiego. 

Stanowisko  Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S.Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p. J. Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały. 

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XLV/332/17 w sprawie  stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół Publicznych 

w Zblewie, w skład którego wchodzi jedynie sześcioletnia Publiczna Szkoła Podstawowa z Oddziałami 

Integracyjnymi im. Wincentego Kwaśniewskiego i Publiczne Gimnazjum  im. Wincentego 

Kwaśniewskiego w ośmioletnią Publiczną Szkołę Podstawową z Oddziałami Integracyjnymi  im. 

Wincentego Kwaśniewskiego w zatłaczaniu do niniejszego protokołu. 

 

Ad.11 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych  w gminie Zblewo na 2018r.oraz zasad wynagradzania członków Gminnej komisji 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 

Stanowisko  Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S.Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p. J. Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały. 

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 
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Uchwała Nr XLV/333/17 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych  w gminie Zblewo na 2018r.oraz zasad wynagradzania członków Gminnej 

komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w załączeniu do niniejszego protokołu.  

 

Ad.12 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w gminie 

Zblewo na 2018r.  

Stanowisko  Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S.Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p. J. Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały. 

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XLV/334/17 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w 

gminie Zblewo na 2018r. w załączeniu do niniejszego protokołu. 

 

 

Ad.13 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości. 

Stanowisko  Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S.Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p. J. Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały. 

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XLV/335/17 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości w załączeniu do 

niniejszego protokołu. 

 

Ad.14  

Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr V/19/2015 Rady Gminy Zblewo z dnia  

17 lutego 2015r. w sprawie nagród Wójta Gminy Zblewo w dziedzinie: społeczno-gospodarczej, 

kulturalno – oświatowej, sportu i rolnictwa. 

Stanowisko  Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S.Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p. J. Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Radny p.S.Fojut zapytał dlaczego Pan Wójt rezygnuje z tych nagród Wójta, bo zawsze to były miłe 

uroczystości.  

Pan Sekretarz wyjaśnił, że Pan Wójt planuje przedstawić Radzie nowy regulamin, nową uchwałę do 

zaaprobowania. Chcielibyśmy ją doprecyzować, być może rozszerzyć o zasady, które będą bardziej 

jasne, lepsze od tych które były dotychczas.   

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że ta nagroda jest nagrodą Wójta i to jest jego inicjatywa, 

czy takie nagrody przyznawać, czy nie przyznawać i jest wniosek Wójta o uchylenie tej uchwały. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały. 

Za podjęciem uchwały głosowało 9 Radnych i 3 Radnych wstrzymało się od głosu.  

Uchwała Nr XLV/336/17 w sprawie uchylenia Uchwały Nr V/19/2015 Rady Gminy Zblewo z dnia  

17 lutego 2015r. w sprawie nagród Wójta Gminy Zblewo w dziedzinie: społeczno-gospodarczej, 

kulturalno – oświatowej, sportu i rolnictwa w załączeniu do niniejszego protokołu.  
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Ad.15 

Odpowiedzi  na wnioski i interpelacje Radnych. 

Odpowiedzi zostały udzielone bezpośrednio po ich zgłoszeniu.  

 

Godz. 17.30 obrady opuścił Radny p.M.Miksza 

 

Ad.16 

Wolne wnioski i zakończenie. 

p.Cz.Pietruszyński poruszył sprawę świateł, dziur, hydrantów, jezdni, kanalizacji. 

p.Cz Kuczkowski podziękował Radzie i Panu Przewodniczącemu za miłe słowa na początku sesji i 

wyróżnienie. 

p.P.Paska poruszył następujące sprawy: 

- udowadniał, że niepotrzebna była  rozbudowa kotłowni w szkole w Zblewie w związku z wybudowaną 

nową  halą widowiskowo-sportową,  

- zwrócił uwagę na zły projekt budynku socjalnego  i zły projekt jego ogrzewania, 

- zapytał, czy brano pod uwagę inne warianty ogrzewania świetlicy w Borzechowie,  

Pan Sekretarz udzielił wyjaśnił  na powyższe sprawy, a ponadto  celem szerszego wyjaśnienia tych 

kwestii zaprosił p.Pawła Paskę do Urzędu Gminy dnia 27 grudnia br. 

Wójt Gminy również zaprosił p.Pawła Paskę do Urzędu Gminy w dniu 27 grudnia 2017r.  

p.Paska poprosił jeszcze Pana Wójta, aby na zebraniach wiejskich omawiał  również problemy 

dotyczące naszej gminy, np. z odławianie bezpańskich psów. 

Wójt Gminy poinformował, że nasz Urząd jest Urzędem otwartym i wszystkie problemy przyjmujemy 

od rana do godzin popołudniowych. Zależy mi na tym, aby te wszystkie problemy były rozwiązane i 

zapraszam mieszkańców do Urzędu Gminy, aby te wszystkie problemy na miejscu rozwiązywać.  Pan 

Paweł ma rację, aby taką informację  odnośnie odławiania psów przekazać mieszkańcom. Ja będę 

miał  to na uwadze, bo zawsze mamy na uwadze to, aby być blisko mieszkańców, blisko ludzi i ich 

spraw. 

p.P.Paska zwrócił uwagę, że na  ul. Północnej 20 zamontowano próg zwalniający dokładnie na wprost 

domu, jak by go nie można było zamontować trochę dalej, aby zminimalizować ryzyko popękania 

domu.  

Pan Wójt wyjaśnił, że progów nie stawia tam gdzie mu się chce. Tym zajmuje się p.K.Partyka, który  

miał to ustalić z radą sołecką, z mieszkańcami. Skoro tak nie zostało zrobione i został usytuowany tam 

gdzie nie powinien to proszę go przestawić.   

p.K.Partyka dodał, że było pismo, aby postawić próg przy ul. Północnej 20. 

Radny p.M.Drawski  potwierdził, że zgłaszał  wniosek o ustawienie tego progu w tym właśnie miejscu. 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad, o godz. 17.55, Przewodniczący Rady Gminy  zamknął XLV 

sesję Rady Gminy Zblewo. 

Integralną częścią protokołu jest płyta CD oznaczona: „ XLV sesja- 21.12.2017r.” 

 

Protokółowała 

A.Zalewska 

        

         Przewodniczący Rady Gminy 

 

              Leszek Burczyk   
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